
PROTOKÓŁ NR XXXVII/2009 

z XXXVII sesji RADY MIASTA GDA ŃSKA, 

która odbyła si ę w dniu 25 czerwca 2009 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gda ńsku 

ul. Wały Jagiello ńskie 1 
 
 
Początek obrad godz. 9.00 
Na stan 34 radnych w sesji udział wzięło 33 radnych. 
Nieobecna radna: Agnieszka Pomaska (rezygnacja z mandatu) 
 
(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 

 
 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 
Przewodnicz ący Rady Miasta BOGDAN OLESZEK  
Otworzył i przewodniczył obradom sesji Rady Miasta Gdańska.  
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Proszę o zajęcie miejsc proszę państwa, bardzo serdecznie witam na 
sesji RMG, sesja XXXVII, proszę o zajęcie miejsc, ja bardzo proszę tutaj 
o zajęcie miejsc, proszę państwa, powiedzieliśmy, Ŝe się 
dyscyplinujemy, panie radny, pani prezydent, bardzo proszę o, sesję 
zaczynamy. Proszę państwa, XXXVII sesja RM, przerwa 13.00 – 14.30, 
witam serdecznie wszystkich przybyłych na dzisiejszą sesję.  
Szanowni państwo, wpłynął wniosek prezydenta miasta Gdańska o 
włączenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejon ulic Wita 
Stwosza i BaŜyńskiego w mieście Gdańsku – druk 1150  
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zaufaliście fachowcom? Chyba nie, albo moŜe zaufaliście za bardzo. 
równieŜ w tej dumnej kwocie, którą przerobiono w latach ubiegłych i 
nadal się przerabia, jest dwukrotny wzrost kosztów inwestycji GIWK, tak, 
wieloletni program modernizacji sieci wodociągowo-kanalizacyjnej. Ten 
koszt wzrósł dwukrotnie i przyszły chude lata, ale koszt nie maleje. 
RównieŜ Zakład Utylizacyjny, przynajmniej dwukrotnie wzrósł koszt, który 
muszą ponieść mieszkańcy i duma z przerobu inwestycji oczywiście jest 
równieŜ z tego wzrostu kosztów na dzisiaj dwukrotnie, a więc 
przychodzą lata, koszty jakoś dziwnie w tych projektach nie maleją, w 
związku z tym uwaŜam, Ŝe jeŜeli coś jest w trakcie realizacji i moŜna 
zredukować koszty i przerzucić te 6 mln zł w miejsce, gdzie słuŜy 
ogromnej większości społeczności naszego miasta to warto to zrobić, i 
prezydent to moŜe zrobić, dlatego ja zapytam się tutaj przy okazji tego 
wieloletniego planu, wieloletniego planu inwestycyjnego, czy radni PO 
mają jeszcze pazury czy ktoś im juŜ je spiłował. Dziękuję bardzo.  
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący RMG   
Dziękuję bardzo, jeszcze jeden głos panie prezydencie i wtedy będziemy 
odpowiadać. Pan radny Kaczmarek.  
 
Radny – KRYSTIAN KACZMAREK  
Panie przewodniczący, wysoka rado, panie prezydencie,  
To, Ŝe jest kryzys i trzeba wydatki ciąć to jest oczywiste, i naleŜy to robić, 
tylko Ŝe naleŜy przemyśleć, jakie wydatki ciąć, a jakie nie moŜna ciąć. Ja 
widzę, Ŝe tu niektóre wydatki, które mają być obcięte lub przesunięte po 
prostu nie powinny być w tej zmianie, i powiem które, np. Gdański 
Program Przeciwpowodziowy, budowa i modernizacja ulic lokalnych w 
róŜnych dzielnicach miasta, prace ratownicze w Twierdzy Wisłoujście. 
Środki z kolei inne, które będą przesunięte, to jest program budowy 
pływalni przyszkolnych, program budowy Sali gimnastycznych przy 
szkołach, i to, co mnie zastanawia, i tu zadawałem pytania na komisjach 
i otrzymywałem jednolitą jakby odpowiedź, która jest niezgodna z tym, co 
się dowiedziałem, chodzi o ośrodek sportu, tutaj jest Gdański Ośrodek 
Kultury Fizycznej. To jest kwota 19,5 mln zł i z tego, co pani skarbnik 
mówiła kiedyś z tej inwestycji musieliśmy się wycofać, dlatego, Ŝe 
inwestor hiszpański po prostu zrezygnował ze współfinansowania. Z 
tego, co ja wiem, jeŜeli jest inaczej, to proszę to oczywiście mi wyjaśnić, 
z tego, co się dowiedziałem to inwestor hiszpański, z inwestorem 
hiszpańskim zakończono rozmowy na przełomie 2007/2008. Za tą kwotę 
19 mln 500 miało być realizowane w latach 2009-2011 boisko ze 
sztucznej trawy i miał być realizowany stadion lekkoatletyczny, głównie 
dla młodzieŜy i dzieci. Chciałbym jeszcze, bo nie wszyscy są 
zorientowani, jakie działania prowadzi GOKF. UwaŜam, Ŝe to jest jedna 
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po prostu z lepszych jednostek, ale źle finansowanych przez miasto, 
które naprawdę prowadzi bardzo fajne działania, i tak, jeŜeli chodzi o 
GOKF, to zorganizował 60 imprez finałowych, min. Czwarty Rodzinny 
Bieg Gdańszczan, ponad 2 tys. uczniów, Bieg Nadziei wspólnie z 
hospicjum, 300 uczestników, GOKF organizuje często 3-4 imprezy 
dziennie, które toczą się w róŜnych punktach Gdańska, organizuje 
równieŜ obozy sportowe podczas ferii i wakacji, oraz przygotowuje stałą 
formę zajęć dla dzieci w miejscu zamieszkania, takŜe GOKF ma 
ogromny wpływ na zdrowie fizyczne młodzieŜy szkolnej. A jeŜeli chodzi o 
bazę dla tego GOKF, to tej bazy praktycznie nie ma, bo mieści się w 
jednym starym budynku, jeŜeli chodzi o stadion, który jest przy GOKF, to 
juŜ jest w stanie ruiny, i ta inwestycja, która miała być po prostu 
wykonana, a która jest przesunięta na rok 2014 byłą bardzo potrzebna 
właśnie dla młodzieŜy, dla młodzieŜy tutaj naszej, po prostu naszej 
gdańskiej młodzieŜy. TakŜe bym się chciał dowiedzieć, czy jedynym 
powodem było zerwanie rozmów z Hiszpanami, czy to w ogóle dotyczy 
tego elementu, bo z tego, co mam, to dotyczyło to innych obiektów, które 
miały być realizowane później, tzn. pływalni, a nie miało dotyczyć tych 
obiektów  wcześniejszych, takŜe na tyle, dziękuję bardzo.  
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący RMG   
Dziękuję bardzo, proszę państwa, na razie przerwiemy wypowiedzi 
radnych, poprosimy pana prezydenta Bojanowskiego o odpowiedzi.  
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska  
Tak moŜe po kolei. Jeśli chodzi o stadion, to jest spektakularna 
inwestycja, kubaturowa, jedna z czterech największych w Polsce, 
natomiast na pewno nie priorytetowa z punktu widzenia wydatku 
budŜetowego, bo to jest raptem 25% kosztu tego przedsięwzięcia jest 
finansowane z budŜetu, i oczywiście to nie jest mało, tak, natomiast 
raczej uwaŜam, Ŝe w porównaniu do globalnej kwoty 2,2 mld zł 
pozyskiwanych środków unijnych, w tym moŜna by jakby transponować 
jaka jest wartość całych projektów, to jest w globalnym okresie ich 
realizacji między 2009-2015, bo tak analizujemy okres wchłaniania 
środków unijnych, to jest 3,3 mld zł na projekty unijne z 
dofinansowaniem. Czyli jeŜeli byśmy porównali ta kwotę 200 mln do 3 
mld 300, to jednak jest zdecydowana róŜnica, i wcale stadion nie jest z 
tego punktu widzenia wydatkowego  priorytetową inwestycją w mieście, 
jeśli byśmy porównywali skalę wydatków i wartości tych projektów, 
pozostałą część tego przedsięwzięcia jest finansowana ze źródeł 
zewnętrznych. JeŜeli mówimy o Zakładzie Utylizacji, GIWK to oczywiście 
tych przedsięwzięć po pierwsze nie widać w wieloletnim planie 
inwestycyjnym, od tego bym zaczął, po drugie, Zakład Utylizacji i GIWK 
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11) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Oliwa Górna rejon ulic Wita Stwosza i 
BaŜyńskiego w mieście Gdańsku (druk 1150)  

 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały nr 1150 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący RMG   
KRP opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem druku?  
 

za    - 22 
      przeciw    -   0 
      wstrzymało si ę   -   0 
        

Rada Miasta Gda ńska 
      W głosowaniu    p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwał ę Nr XXXVII/1073/09 
Rady Miasta Gda ńska 

z dnia 25 czerwca 2009 roku 
 
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Oliwa Górna rejon ulic Wita Stwosza i BaŜyńskiego w 
mieście Gdańsku 
 
uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu 
 
 

12) odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Komary – cmentarz w 
rejonie ulicy Trałowej w mieście Gdańsku (druk 1127 ) 

 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały nr 1127 zgodnie z załączonym 
uzasadnieniem.  
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący RMG   
KRP opinia pozytywna. Głos w dyskusji pan radny Krystian Kaczmarek. 
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Radny – KRYSTIAN KACZMAREK  
Panie przewodniczący, wysoka rado, panie dyrektorze,  
Chciałem przypomnieć, Ŝe od samego początku byłem przeciwny Ŝeby 
przystąpić do opracowywania tego planu, poniewaŜ to wiązało się z 
niszczeniem lasu, poniewaŜ władze miasta mają więcej takich 
pomysłów, Ŝeby na terenach leśnych po prostu w mieście Gdańsku 
budować inwestycje np. osiedle mieszkaniowe czy jakieś osiedla, czy 
budynki usługowe, więc chciałbym przestrzec Ŝeby tych rzeczy nie robić, 
bo mieszkańcy Gdańska będą protestować, i równieŜ szczególnie po 
prostu zwracam się do władz miasta o jakieś racjonalne 
zagospodarowanie pasa nadmorskiego, poniewaŜ tam teŜ są protesty, i 
teŜ będziemy coś robili, gdzie będziemy musieli się wycofywać z tego, 
takŜe jeszcze raz przestrzegam, Ŝeby troszkę przemyśleć te propozycje, 
które są nam składane, bo to szkoda czasu naszego. Dziękuję bardzo.  
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący RMG   
Dziękuję bardzo, pan radny Krzysztof Wiecki.  
 
Radny – KRZYSZTOF WIECKI  
Panie dyrektorze, cieszę się, Ŝe odstępujemy od tego planu, szkoda 
tylko, Ŝe potrzeba protestów aby tak dobry krok podjąć, i właśnie mamy 
nadzieję, Ŝe na przyszłość nie będziemy próbowali w miejscach, z 
których miasto Gdańsk chce słynąć, czyli z miejsc tam, gdzie turyści 
będą przyjeŜdŜali, nie będziemy tam stawiać cmentarzy. Dziękuję.  
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący RMG   
Dziękuję bardzo, bardzo proszę pan radny Skwierawski.  
 
Radny – MARCIN SKWIERAWSKI  
Panie dyrektorze, czy w związku z powyŜszym BRG będzie poszukiwało 
innej lokalizacji dla cmentarza, nowego cmentarza na Wyspie 
Sobieszewskiej? Dziękuję bardzo.  
 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Nie będzie, miasto nie będzie poszukiwało innej lokalizacji albowiem 
badania gruntowo-wodne tylko tę lokalizację wskazały jako 
dopuszczalną z uwagi na poziom wód gruntowych i poziom węglanu 
wapnia. Rada osiedlowa sugerowała cmentarz zlokalizować w części 
południowej rolniczej, ale tam to jest niemoŜliwe ze względów 
gruntowych. TakŜe nie będzie innego cmentarza, obecny cmentarz jest 
zapełniony i dlatego pochówki będą na cmentarzach gdańskich 
pozostałe. 
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22) nadania nowego statutu miejskiej instytucji kultury pod 

nazwą Gdańska Galeria Miejska (druk 1142 ) 
 

23) nadania nowego statutu miejskiej instytucji kultury pn.: 
Miejski Teatr „Miniatura” (druk 1143 ) 

 
ANNA CZEKANOWICZ – DR ĄśEWSKA – Dyrektor Biura Prezydenta 
ds. Kultury  
Przedstawiła projekt uchwały nr 1136, 1137, 1138, 1139, 1140, 1141, 
1142, 1143  zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący RMG   
Dziękuję bardzo. Opinia KKiS pozytywna. Pan Krystian Kaczmarek. 
 
Radny – KRYSTIAN KACZMAREK  
Panie przewodniczący, wysoka rado, pani dyrektor,  
JeŜeli chodzi o tego biegłego rewidenta, to jest oczywiste, Ŝe trzeba 
będzie wydatkować dodatkowe środki. Pani mówiła, Ŝe jest to wymagane 
dla instytucji powyŜej 100 osób. Mnie się wydaje, Ŝe część tych instytucji 
ma chyba mniejsze zatrudnienie i wtedy się naleŜy zastanowić czy tam 
równieŜ to stosować czy nie. Ja na przykładzie Urzędu 
Marszałkowskiego bym chciał powiedzieć, Ŝe Urząd Marszałkowski 
posiada audyt wewnętrzny, posiada Departament Finansów. 
Departament Finansów równieŜ audyt wewnętrzny robią kontrole, w 
swoich jednostkach, nie wydając pieniędzy, po prostu nie wydając 
dodatkowych pieniędzy w ramach swoich obowiązków. Na pewno urząd 
miejski teŜ posiada, no na pewno posiada wydział finansów, i audyt 
wewnętrzny chyba teŜ posiada. Tak, Ŝe w kaŜdej chwili moŜe te 
jednostki kontrolować, po co napędzać pieniądze jakimś prywatnym 
firmom, które będą badać tam sprawozdania roczne. TakŜe tu bym się 
moŜe zastanowił, Ŝe tam, gdzie musimy, gdzie przepis wymaga powyŜej 
100 osób, to nie mamy wyjścia, ale tam, gdzie nie wymaga to szkoda 
pieniędzy. Macie słuŜby, i te słuŜby trzeba wykorzystać. Dziękuję bardzo.  
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący RMG   
Dziękuję. Pan radny Zdzisław Kościelak.  
 
Radny – ZDZISŁAW KO ŚCIELAK  
PoniewaŜ, panie przewodniczący, wysoka rado, poniewaŜ kolega 
powiedział w większości to, co chciałem mówić, rezygnuję z głosu, 
dziękuję.  
 


